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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliştii din Cartel ALFA îi cer premierului Viorica Dăncilă discuţii „urgente” pe 

tema salariului minim din 2020 

Sindicaliştii din Cartel ALFA transmit, în urma unei întruniri la nivel intern, o scrisoare 

premierului Viorica Dăncilă prin care îi cer discuţii pe subiecte „urgente”, precum stabilirea 

salariului minim garantat în plată pentru anul 2020 şi modificări legislative cu impact bugetar. 

Membrii Comitetului Confederal al Confederaţiei Naţionale Sindicale „Cartel ALFA”, reuniţi 

luni, au analizat deciziile şi declaraţiile oficialilor PSD după şedinţa CEx a partidului, implicit a 

angajamentelor guvernamentale referitoare la un nou acord cu partenerii sociali cu scopul 

obţinerii susţinerii pentru viitoarele alegeri, iar în urma întrunirii au transmis o scrisoare deschisă 

premierului Viorica Dăncilă. 

„Ţinând cont că: 

- PSD, împreună cu PNL, au semnat un acord, cu 5 confederaţii de angajatori şi confederaţiile 

sindicale reprezentative, în anul 2012 de modificare urgentă a Legii dialogului social, în 

condiţiile schimbării guvernamentale. Deşi aceasta s-a 

realizat, PSD fiind de atunci la guvernarea României, modificarea acestei legi, care 

destructurează piaţa muncii din România, nu a fost realizată; 

- În programul de guvernare este prevăzută schimbarea Legii dialogului social, nerealizată de 

către guvern până la acestă dată; 

- Există în Parlament două iniţiative legislative ale unor parlamentari, dar nu există încă un punct 

de vedere al guvernului, deci un punct de vedere asumat politic; 

- Existenţa prin lege a instituţiei dialogului social, prin Consiliul National Tripartit pentru Dialog 

Social (CNT-DS), instituţie prezidată de Prim Ministrul României, care prevede imperativ 

intâlniri trimestriale pe subiectele importante de politică economică, politică socială şi politică 

fiscală, întâlniri ce ar trebui să analizeze, să dezbată şi să decidă, dar care în fapt nu se realizează; 

- Niciun acord semnat de către partenerii sociali nu a fost respectat de către Guvernul Romaniei, 

fiind în fapt doar forme de întârziere pentru acţiunile partenerilor sociali de stopare a unor 

politici cu efecte dezastruoase pentru cetăţeni, pentru piaţa muncii sau mediul de afaceri. 
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Membrii Comitetului Confederal al CNS Cartel ALFA vă solicită să renunţaţi la a înainta alte 

promisiuni şi să orientaţi cu prioritate acţiunile partidului şi ale guvernului pentru a pune în 

practica angajamentele politice şi obligaţiile guvernamentale prevăzute în legislaţia existentă sau 

în programul de guvernare asumat, în baza unui dialog social real, bazat pe date, analize si 

argumente”, se arată în scrisoarea către Dăncilă, semnată de Bogdan Iuliu Hossu, preşedinte 

CNS Cartel ALFA. 

Totodată, membrii Cartel ALFA solicită „convocarea de urgenţă a CNT-DS pe subiectele 

urgente ale partenerilor sociali”, precum: modificarea legii dialogului social; stabilirea salariului 

minim garantat în plată pentru anul 2020 şi emiterea hotărârii de guvern; modificări legislative 

cu impact bugetar pentru realizarea rectificării de buget prevăzută în august 2019. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Federaţia FAIR-MediaSind a solicitat implicarea instituţiilor naţionale şi internaţionale 

în sprijinul angajaţilor din TVR! 

 

Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind susţine acțiunile demarate de Sindicatul 

Român al Jurnaliștilor MediaSind  - Filiala TVR pentru demiterea, în regim de urgență, a 

actualului președinte-director general, Doina Gradea, precum și pentru  numirea la conducerea 

Societății Române de Televiziune a unor profesioniști care respectă meseria de jurnalist și 

angajații instituției.    

 

La solicitarea membrilor afiliați care, în data de 17 iulie 2019 au votat, cu unanimitate, o 

Rezoluție în care au stabilit calendarul acțiunilor de protest (amănunte aici), Federația FAIR - 

MediaSind a solicitat intervenția președintelui României, Primului Ministru și președinților 

Comisiilor de specialitate din Parlamentul României în vederea soluționării conflictului existent 

în cea mai mare instituție de media din țară - SRTV. 

 

De asemenea, FAIR - MediaSind a solicitat și sprijinul organizațiilor naționale și internaționale 

la care este membră cu drepturi depline (full member): Confederația CNSLR - Frăția, Federația 

Internațională a Jurnaliștilor, Federația Europeană a Jurnaliștilor, Federația Internațională a 

Muzicienilor, Federația Internațională a Actorilor și UNI Global Union. 

 

Vă transmitem alăturat textul scrisorilor transmise autorităților române: 

 

Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, organizația reprezentativă în sectorul 

Cultură și  Mass-Media conform Sentinței TMB nr. 7 Fed/2017, având peste       8 000 de 

membri în principalele instituții din domeniu, vă solicită sprijinul pentru dezamorsarea situației 

conflictuale existente în Societatea Română de Televiziune. 
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În repetate rânduri, membrul nostru afiliat Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – 

Filiala TVR ne-a semnalat desele abuzuri la care sunt supuși angajații acestei prestigioase 

instituții media, cea mai mare din țară, de către actualul președinte-director general dna. Doina 

Gradea împreună cu câțiva subalterni cu funcții de conducere. 

 

Inclusiv reprezentanților nostri, președintele și președintele executiv FAIR-MediaSind, li s-a 

blocat accesul la ședința Consiliului de Administrație din data de 12 iulie 2019, fiind păziți 

aproximativ 90 minute de jandarmii coordonați de conducerea instituției, deși legislația și 

Hotărârea CA nr.69/2019 le permitea prezența la respectiva întrunire. 

 

În data de 17 iulie 2019, Adunarea Generală a Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind  - 

Filiala MediaSind TVR a adoptat, cu unanimitate de voturi, o Rezoluție, în care arată situația 

dezastruoasă în care se află instituția și angajații săi și în care stabilește calendarul acțiunilor 

de protest. 

 

Având în vedere situația tensionată existentă în cadrul Societății Române de Televiziune ca efect 

al respingerii oricărei forme de dialog social din partea actualei conduceri reprezentate de 

 Președintele - Director General al SRTv, dna. Doina Gradea, Federația Cultură și Mass-Media 

FAIR – MediaSind vă aduce la cunoștință următoarele aspecte care ne determină să vă solicităm 

o întrevedere la care să participe profesioniști din instituție, pentru analizarea în regim de 

urgență a problemelor din TVR: 

 

1.Regimul angajărilor în TVR cu ignorarea procedurilor legale: în fața neregulilor reclamate în 

cadrul ședințelor Consiliului de Administrație, Departamentul Juridic s-a delimitat de orice 

aspect de ține de organizarea și validarea concursurilor, iar ca exemplu recent, în luna mai, trei 

concursuri desfășurate simultan i-au dat câștigători pe trei membri ai CA, între care se 

regăsește și reprezentantul Guvernului în CA al SRTv pentru angajare în TVR pe durată 

nedeterminată. 

 

2.Lipsa de transparență privind situația numărului de angajări din actualul mandat al PDG 

Doina Gradea. 

 

3. Cheltuirea discreționară a fondurilor publice la nivelul structurilor SRTv, inclusiv la TVR 

Moldova. 

 

4. Refuzul de a evalua activitatea managementului executiv, menținut în regim interimar de la 

numirea actualului PDG și până în prezent. 

 

5. Lipsa de transparență în alcătuirea proiecției de buget și a proiectelor pentru care se vor cere 

bani la proxima rectificare bugetară. 
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6. Prăbușirea audienței TVR cauzată de lipsa politicii editoriale și de decizii arbitrare ale 

actualei conduceri. 

 

7. Afectarea gravă a activității TVR Moldova într-o perioadă de schimbări strategice la frontiera 

României (sistarea emisiunilor din grila curentă). 

 

8. Încălcări repetate ale legislației muncii, a legii informațiilor de interes public, 

desconsiderarea și discriminarea partenerilor sociali. 

  

(Departament Comunicare FAIR-MediaSind 

București, 22 iulie 2019) 

 

 Economia României, în pericol: întreaga industrie de transport internațional va fi 

afectată, spun sindicaliștii 

Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) a avertizat, luni, că 

viitorul întregii industrii româneşti de transport rutier internaţional pe piaţa Uniunii Europene 

(UE) este sub semnul incertitudinii, în condiţiile în care se discută implementarea unui pachet de 

măsuri restrictive, Pachetului Mobilitate 1, care ar afecta industria transporturilor din ţările est-

europene, în special România. În acest context, UNTRR solicită Guvernului României şi 

eurodeputaţilor români să apere interesele României la nivel european, potrivit News.ro. 

UNTRR atrage atenţia că, în ultimii doi ani, transportul rutier de mărfuri a fost principalul 

contributor la exportul de servicii al României. Numai anul trecut, transportul rutier a contribuit 

la exportul de servicii al României cu un total de 5,144 miliarde de euro, cu aproape 14% mai 

mult decât întreaga ramură de servicii telecom şi IT, următoarea ca importanţă în exportul de 

servicii, potrivit datelor Băncii Naţionale a României (BNR). 

”În acest context, semnalăm situaţia incertă a firmelor româneşti de transport rutier internaţional, 

a căror competitivitate pe piaţa europeană riscă să fie profund afectată de prevederile extrem de 

restrictive ale Pachetului Mobilitate 1. Reamintim că Pachetul Mobilitate 1 a fost publicat de 

Comisia Europeană în 2017 pe fondul protecţionismului în creştere al Statelor vestice membre 

ale Alianţei Rutiere, însă nu a putut fi adoptat în legislatura europeană precedentă urmare 

numeroaselor intervenţii şi acţiuni de protest UNTRR alături de asociaţiile de transport rutier din 

mai multe State Membre afectate, precum şi opoziţiei Eurodeputaţilor români şi din alte State 

Membre”, se arată în comunicat. 
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Cu toate acestea, sub presiunea Alianţei Rutiere, Parlamentul European (PE) a adoptat rapoarte 

la prima lectură cu prevederi extrem de restrictive privind cele 3 dosare fierbinţi ale Pachetului 

Mobilitate 1 (04.04.2019), în timp ce la finalul anului trecut (03.12.2018), Consiliul Miniştrilor 

de Transport din UE a adoptat poziţia sa (abordare generală) privind Pachetul de Mobilitate 1, 

bazată pe propunerile extrem de restrictive ale Preşedinţiei Austriece, susţinute de Alianţa 

Rutieră. 

”La intervenţia UNTRR, Preşedinţia Română nu a iniţiat procedura de trialog pentru Pachetul 

Mobilitate 1, însă este foarte probabil ca noua Preşedinţie finlandeză a UE să iniţieze procedura 

de trialog în cea de a doua parte a acestui an”, se arată în comunicat. 

Patronatul face apel la Ministrul Transporturilor şi la noii Eurodeputaţi români să continue lupta 

împotriva Pachetului Mobilitate 1 aflat într-un moment decisiv la începutul noii legislaturi 

europene. 

”Ministrul Transporturilor din România şi noii Eurodeputaţi români, indiferent de apartenenţa la 

grupurile politice din PE, au responsabilitatea să apere viitorul transportatorilor români în UE 

prin intervenţii coordonate cu toate Statele Membre afectate pentru respingerea Pachetului 

Mobilitate 1, iniţiat de Alianţa Rutieră a Statelor din Vest”, se arată în comunicat. 

Statele din Estul Europei, mai afectate de noile măsuri 

Transportatorii atenţionează că, deşi aparent aceste noi reguli comune s-ar aplica uniform în UE, 

impactul acestora este diferit, cele mai afectate fiind statele estice şi periferice, iar creşterea 

costurilor va fi mult mai mare pentru transportatorii din ţările periferice, distorsionând astfel 

condiţiile de concurenţă egală pe piaţa transporturilor rutiere din UE. 

”Ministrul Transporturilor din România şi noii Eurodeputaţi români au responsabilitatea să 

participe activ în procesul legislativ european, pentru eliminarea celor mai nefavorabile măsuri 

ale Pachetului Mobilitate 1 care afectează industria transporturilor rutiere din România - 

principalul contributor la exportul de servicii al României în ultimii ani”, se arată în comunicat. 

Astfel, UNTRR se opune măsurii care prevede întoarcerea acasă obligatorie a autovehiculelor. 

”Vehiculele sunt mijloacele de producţie ale transportatorilor pentru serviciile de transport şi 

transportatorii au dreptul la libera circulaţie a serviciilor lor în UE. Întoarcerea acasă obligatorie 

a vehiculelor va conduce la o creştere dramatică a curselor în gol şi a emisiilor de CO2 - contrar 

viziunii UE de decarbonizare a transporturilor”, se arată în comunicat. 
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În plus, UNTRR se opune restricţionării cabotajului şi introducerii perioadei de ”răcire”. 

”Restricţionarea cabotajului şi a accesului la piaţă sunt împotriva politicii comune a UE în 

domeniul transporturilor, în contradicţie cu obiectivele sale privind decarbonizarea şi eficienţa 

reţelei de transport”, se arată în comunicat. 

Totodată, patronatul se opune interzicerii repausului săptămânal normal în cabină, având în 

vedere criza acută de parcări sigure şi securizate pentru camioane în UE şi ”abuzurile 

autorităţilor de control din Franţa şi Belgia, contrare clarificărilor Comisiei Europene”. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Un nou împrumut: Ministerul Finanţelor a luat 706 milioane de lei de la bănci 

Ministerul Finanţelor a redeschis astăzi o emisiune de titluri scadentă în octombrie 2023 şi a 

împrumutat 706,5 mil. lei de la bănci, la o dobândă anuală de 3,89%. 

La licitaţie au participat şapte dealeri primari. Volumul total al cererii a fost de 1,294 miliarde de 

lei, din care ofertele competitive au totalizat 1,21 miliarde lei, iar cele necompetitive 75 de 

milioane de lei. 

Rata cuponului a fost de 4,40%, iar randamentul până la maturitate aferent preţului acceptat a 

fost de 3,89%. 

Din valoarea nominală adjudecată de 706 milioane de lei, suma oferita de bănci în nume şi cont 

propriu s-a ridicat la 591 milioane lei. 

 
Ministerul de Finanţe a programat în luna iulie licitaţii pentru titluri de stat cu o valoare totală de 

4,2 miliarde lei, în scădere cu 40% faţă de împrumuturile din iunie, în condiţiile în care costurile 

de finanţare pe termen mediu-lung sunt pe un trend ascendent. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul finanţelor rămâne un optimist incurabil: creştere economică de 5,5% în 2020 

Ministrul de resort a dat ca sigură realizarea unui PIB în 2019 de 1.031 de miliarde de lei (219 

mld. euro) – cifră avansată de Comisia Naţională de Prognoză (CNP), la o creştere economică 

prognozată de 5,5%. Pentru 2020, creşterea reală este estimată de CNP la 5,7%, puţin peste 

5,5%, nivel de care vorbeşte Eugen Teodorovici. 
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Ministrul finanţelor a spus duminică-seară la Antena 3, citat de Mediafax, că PIB-ul a crescut din 

2016 până anul acesta cu 34%. Calculul este făcut pentru un PIB de 1.031 mld. lei în 2019: or, 

aceasta este o prognoză şi nu rezultatul final. În plus, este vorba despre PIB-ul nominal, nu 

despre creşterea economică reală cumulată care este mult mai mică, în jur de 21,3%, 

presupunând că 2019 va aduce o creştere de 5,5%. 

Anul trecut Comisia Naţională de Prognoză a modificat de mai multe ori nivelul estimat al 

creşterii reale a economiei. A început în iarnă cu o estimare de creştere economică de 6,1%, cu o 

prognoză de PIB nominal de 924 mld. lei, la un deflator de 2,1%. În primăvară prognoza de 

creştere economică a fost menţinută, dar cea a PIB nominal a fost ridicată la 930 mld. lei, cu 

acelaşi deflator de 2,1. Vara avea să aducă prima reevaluare în jos a creşterii reale: 5,5% creştere 

economică, cu un PIB nominal de 945 mld. lei şi un deflator PIB de 4,3%. În raportul de iarnă 

prognoza de creştere a fost redusă la 4,5%, dar PIB-ul nominal a fost reevaluat la 949,6 mld. lei, 

cu un deflator PIB ajuns la 5,9. Creşterea reală a fost în 2018 de 4,1%, cu două puncte sub ceea 

ce estima CNP la început de an. După cum se vede, creşterea reală a fost reevaluată anul trecut în 

jos, dar PIB-ul nominal a crescut pentru că inflaţia de 4,6% din 2018 a fost cu mult peste 

previziunile de la începutul anului. Aşadar, dacă eliminăm inflaţia creşterea reală din 2016 

încoace este cu mult sub avansul nominal al PIB cu care s-a lăudat guvernul PSD şi în vremea lui 

Liviu Dragnea şi se laudă şi astăzi. 

„Potenţial există foarte mare. Vor fi foarte multe măsuri pe care le promovăm în acest an. 

Valoarea PIB-ului este cea mai mare de până acum, ajungând la 1.031 mld. lei. A crescut cu 34% 

faţă de 2016“, a afirmat ministrul duminică-seară. În privinţa legii pensiilor care se aplică din 

septembrie, ministrul finanţelor a declarat, citat de Mediafax, că banii sunt prinşi în buget pentru 

anul acesta, iar pentru anul viitor suma este prinsă în strategia bugetară. 

„Tot ceea ce spune legea pensiilor se va aplica fără niciun fel de discuţie. Este o nebunie, dar 

poate rămâne o nebunie frumoasă dacă vom rămâne în continuare la guvernare. Banii sunt prinşi 

în buget anul acesta. Anul viitor sunt pentru că am pus în această strategie bugetară acest lucru. 

Deci se arată foarte clar că banii există. Punctul de maximă provocare este 2021. Şi trebuie s-o 

spunem, atunci este anul în care impactul pe legea pensiilor este foarte mare.“ 

Nu îmi asumam o astfel de lege dacă nu eram sigur că se poate şi aplica.“ 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 



8 
 

 Preşedintele Iohannis a promulgat legea prin care Finanţele sunt obligate să motiveze 

diferenţele semnificative dintre prognozele bugetare ale statului şi cele ale Comisiei 

Europene 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat modificarea Legii responsabilităţii fiscal - bugetare 

69/2010 prin care diferenţele semnificative dintre prognozele bugetare stabilite de autorităţile 

României şi cele ale Comisiei Europene trebuie descrise şi motivate ca urmare a folosirii 

metodelor de calcul diferite. 

Un alineat nou din legea modificată a responsabilităţii fiscal-bugetare prevede: „Prognozele 

bugetare sunt comparate cu previziunile cele mai recente ale Comisiei Europene şi, după caz, cu 

cele ale altor organisme independente. Diferenţele semnificative dintre scenariul bugetar ales şi 

previziunile Comisiei Europene sunt descrise şi motivate, în special dacă nivelul sau creşterea 

variabilelor din ipotezele externe se îndepărtează în mod semnificativ de valorile menţionate în 

previziunile Comisiei Europene“. 

Modificarea legii s-a produs pentru alinierea legislaţiei naţionale la cea a Uniunii. La fel de 

adevărat este însă că între guvernele PSD, pe de o parte, şi preşedintele Iohannis şi opoziţia pe de 

alta, au existat destule ciocniri legate de prezentarea unor cifre macroeconomice în ţară, diferite 

de cele anticipate de Comisia Europeană, unele plecând chiar de la metodologia diferită de 

generare a prognozelor sau de calculare a rezultatelor. De pildă, guvernul şi-a fundamentat 

bugetul pe 2018 pe o creştere de 5,5% (apoi de 6,1%) anticipată de Comisia de Prognoză pentru 

ca avansul real să fie de 4,1%, mai apropiat de prognoza Bruxellesului decât de cea a 

Bucureştiului. 

Chiar recent Finanţele a trebuit să explice de ce pentru T I/2019 Eurostat a anunţat că deficitul 

fiscal al României este de 4,5% din PIB, când el este de 0,54% din PIB pe cash. Diferenţa dintre 

soldurile menţionate în comunicatul Eurostat şi datele publicate lunar de Finanţe provine atât din 

metodologia de calcul (sistemul european de conturi utilizează metoda pe angajamente), cât şi 

din impactul generat conform metodologiei de calcul a deficitelor trimestriale ajustate sezonier. 

Valoarea de 4,5% din PIB trimestrial este calculată de Eurostat pe baza soldului ESA ajustat 

sezonier, prin raportare la valoarea trimestrială a PIB. Finanţele raportează doar deficitul cash.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Social-democraţii îşi aleg candidatul pentru alegerile prezidenţiale 

Social-democraţii se reunesc, marţi, în Birou Politic Naţional, pentru a-şi alege candidatul la 

prezidenţiale, urmând ca propunerea să fie validată în CEx. În cursa internă au rămas oficial 

Liviu Pleşoianu şi Şerban Nicolae, însă nici Viorica Dăncilă sau Gabriela Firea nu exclud o 

candidatură. 
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Iniţiat, îşi anunţaseră înscrierea în competiţia internă pentru prezidenţiale: secretarul general al 

PSD Mihai Fifor, preşedintele executiv al PSD Eugen Teodorovici, deputatul Liviu Pleşoianu şi 

senatorul Şerban Nicolae. Eugen Teodorovici şi Mihai Fifor s-au retras, însă, din cursa internă. 

Viorica Dăncilă a anunţat că dacă PSD îi va solicita să candideze la prezidenţiale, va accepta ce 

spune formaţiunea şi nu va da înapoi. 

Şi Gabriela Firea a anunţat că se gândeşte la o candidatură pentru Cotroceni. 

  

Liderul PSD a avut, luni, o întrevedere cu Călin Popescu Tăriceau şi Victor Ponta, cu care a 

discutat despre susţinerea unui candidat PSD la prezidenţiale. Ea a anunţat că aşteapă un răspuns 

de la cei doi lideri politici până pe trei august, atunci când e convocat congresul PSD. 

PSD va merge cu un candidat propriu la prezidenţiale. La fel şi ALDE, care îl va susţine pe Călin 

Popescu Tăriceanu în această cursă. În acest context, Adrian Ţuţuianu a anunţat că şi Pro 

România va avea candidat propriu. El şi-a exprimat susţinerea pentru Gabriela Firea. 

Congresul PSD pentru validarea prezidenţiabilului are loc pe 3 august. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă, după întâlnirea cu Tăriceanu şi Ponta pentru susţinerea unui candidat PSD la 

prezidenţiale: Aştept un răspuns până pe 3 august 

Viorica Dăncilă a declarat, luni, că aşteaptă până pe 3 august un răspuns de la Călin Popescu 

Tăriceanu şi de la Victor Ponta cu privire la susţinerea unui candidat PSD la prezidenţiale. 

Decizia are loc în urma discuţiei pe care liderul PSD a avut-o cu liderii ALDE şi Pro România la 

Vila Lac. 

„Am avut astăzi o întâlnire la Vila Lac cu Victor Ponta şi Călin Popescu Tăriceanu. Am discutat 

despre un acord de cooperare în vederea alegerilor prezidenţiale din toamna acestui an, am 

discutat despre guvernare şi despre modul în care vedem un parcurs comun în următoarea 

perioadă. Din partea lui Ponta nu am avut încă un răspuns, nici nu i-am cerut un răspuns, au fost 

teme pe care le-am discutat. Nu am luat încă o decizie privind susţinerea candidatului PSD. 

Domnul Călin Popescu Tăriceanu vrea să candideze din partea ALDE. În PSD s-a luat decizia să 

mergem cu candidat PSD şi mâine vom decide cine o să fie (...) Până în 3 august este nromal să 

lăsăm fiecare partid să îşi facă evaluările interne. Noi aşteptăm până pe 3 august să vedem cine 

vrea să susţină cabdidatul PSD. ”, a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 

Liderul PSD a afirmat că a discutat cu Călin Popescu Tăriceanu şi despre o restructurare a 

guvernului la începutul sesiunii parlamentare. 
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„Cu Tăriceanu am vorbit despre guvernare, despre modul în care vrem ca anumite măsuri de 

guvernare să le gândim mult mai bine şi am vorbit chiar despre o restructurare a guvernului şi în 

toamna acestui an, în momentul în care începe activitatea parlamentară”, a adăugat Dăncilă. 

Viorica Dăncilă a avut, luni, o întrevedere cu Călin Popescu Tăriceanu şi Victor Ponta pentru a 

discuta despre o coaliţie a celor trei partide pentru susţinerea candidatului PSD la prezidenţiale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă anunţă că marţi îl dă afară pe preşedintele CNAS, Răzvan Vulcănescu: Dacă nu 

îşi va prezenta demisia, îl demit eu 

Viorica Dăncilă a anunţat că marţi îl va demite pe preşedintele CNAS, Răzvan Vulcănescu, dacă 

acesta nu îşi va da demisia. Premierul a afirmat că a cerut ministerului Sănătăţii o nouă 

propunere pentru conducerea Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate. 

„Astăzi am trimis corpul de control al primului ministru la Casa Asigurărilor de Sănătate. După 

cum ştiţi am cerut demisia domnului Vulcănescu. Mâine dacă nu îşi va prezenta demisia îl demit 

şi am cerut o propunere ministrului Sănătăţii. Mâine vom cere o nouă nominalizare”, a anunţat 

Viorica Dăncilă, la Antena 3. 

Purtătorul de cuvânt al CNAS, Daniel Osmanovici, a demisionat din funcţie la câteva zile după 

ce premierul Viorica Dăncilă a cerut demiterea lui în urma declaraţiilor potrivit cărora "oamenii 

mor şi cu un sistem, şi fără un sistem". 

Declaraţiile au fost lansate în contextul blocajului de peste două săptămâni al sistemului 

informatic al cardurilor de sănătate. Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a anunţat, 

pe 10 iulie, că platforma informatică a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate 

serviciile medicale, medicamentele şi dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Pintea, acuzaţii grave: Raportul de control de la CNAS va fi depus la DNA. Există fapte 

de natură penală/ Când ai sisteme care nu au mentenanţă din mai 2016, cu siguranţă apar 

sincope 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat că raportul întocmit în urma controlului de la Casa 

Naţională a Asigurărilor de Sănătate va fi gata în următoarele 7 zile, urmând a fi depus pe masa 

procurorilor DNA deoarece „există fapte de natură penală”. Controlul a început in iunie. 
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„CNAS nu e în subordinea Ministerului Sănătăţii, dar pentru că Ministerul gestionează sistemul 

de sănătate publică, am considerat necesar de a face aceste verificări. Controlul început în luna 

iunie va fi finalizat în următoarele 7 zile şi, din lecturarea prealabilă, pot să vă spun cu 

certitudine că raportul de control va fi depus la DNA. Sunt aici cu şeful Corpului de Control, noi 

am studiat încă de săptămâna trecută ceea ce avem în raport în prealabil. Din punctul nostru de 

vedere, există fapte de natură penală. Noi, de altfel, am mai depus şi anul trecut, dar nu la DNA, 

un document”, a spus ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 

Potrivit ministrului, luni sistemul informatic al cardurilor a fost pornit, însă la ora 10:00 a început 

din nou să înregistreze erori. 

„În urma acestei discuţii pe care am avut-o cu reprezentanţii CNAS şi reprezentanţii firmei 

SIVECO, concluziile sunt mai multe, oricum se impun măsuri urgente pentru a putea rezolva 

urgent în perioada următoare modul de funcţionare a platformei, astfel încât în cursul zilei de 

astăzi (luni, n.r.) se va face o procedură de achiziţie în regim de urgenţă, având în vedere faptul 

că pentru baza de date contractul a expirat, procedura începută nu a fost finalizată (…) şi atunci 

pentru a asigura perioada tampon fără contractare e nevoie de o procedură de urgenţă. Menţionez 

că această procedură ar fi trebuit să fie făcută, în momentul în care s-a constatat că procedura de 

achiziţie pentru contractul de mentenanţă nu este finalizată. Nu poţi lăsa sistemele informative, 

sistemele de bază informatice cele mai complexe din România fără mentenanţă. Astfel încât nu 

puteau fi validate serviciile medicale, nu puteau fi decontate, offline-ul într-adevăr funcţionează, 

dar eu cred că aceasta nu este o soluţie”, a mai spus Pintea. 

Potrivit ministrului, a doua chestiune care trebuie rezolvată este achiziţionarea unei infrastructuri 

hardware suplimentare care, în acest moment, este ocupată 98%, ceea ce pentru viitor ar duce la 

periclitarea din nou a funcţionării sistemului. 

„Concluzia a fost următoarea, de ani de zile CNAS şi spun Casa deşi ştiu foarte clar care sunt 

direcţiile care au avut grijă să nu meargă procedurile în direcţia legală şi normală, uzând de 

procedee birocratice exagerate a blocat ceea ce înseamnă funcţionarea normală a sistemului şi 

îmi asum ceea ce spun, pentru că în momentul în care nişte proceduri care puteau fi finalizate 

chiar cu toate contestaţiile din lume, au fost uitate oferte care au expirat stând în Casă, sunt 

lucruri care au îngreunat şi au afectat foarte mult funcţionarea acestui sistem”, a punctat 

ministrul Sănătăţii. 

Reprezentanţii CNAS şi cei care se ocupă de mentenanţa sistemului de informatic al cardurilor 

de sănătate au participat, luni, la o întâlnire convocată de Ministerul Sănătăţii, pentru a discuta 

erorile din ultimele zile, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse din cadrul instituţiei. 

Pe 10 iulie 2019, Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) anunţa oficial că platforma 

informatică a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, 

medicamentele şi dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 
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Preşedintele Asociaţiei Medicilor de Familie Bucureşti-Ilfov, Sandra Alexiu, a precizat, însă, 

pentru MEDIAFAX, că sistemul nu e funcţional de pe 1 iulie. 

De altfel, la mijlocul lunii iunie, Societatea Naţională de Medicină a Familiei avertiza, prin 

intermediul unei scrisori deschise adresate Guvernului României, Ministerul Sănătăţii şi Casei 

Naţionale de Asigurări de Sănătate, că medicii de familie din întreaga ţară au ajuns „la limita 

suportabilităţii”, întrucât sistemul informatic e în „colaps total”. Medicii de familie susţineau că, 

pe o perioada de 3 zile, sistemul a funcţionat adunat 2-3 ore, lucru ce a dus la crearea unei situaţii 

în care mulţi dintre medicii de familie ajungeau să se trezească noaptea pentru a valida 

documentele de peste zi, în speranţa că sistemul este mai accesibil în acea perioadă a zilei. 

Firma care ar trebui să asigure mentenanţa sistemului IT al cardului de sănătate (CEAS) şi a 

platformei IT a asigurărilor de sănătate (PIAS) a fost desemnată pe 30 iunie 2016, fiind SC Team 

Net International SA, companie fondată de fostul parlamentar Sebastian Ghiţă. Valoarea 

contractelor a fost anunţată atunci la peste cinci milioane de euro, cele două contracte acoperind 

o perioadă de trei ani. 

Pintea: În numele CNAS, îmi cer scuze pacienţilor. Indolenţa duce la ce s-a întâmplat 

Sorina Pintea a precizat că îşi cere scuze pacienţilor, în numele CNAS, pentru problemele 

sistemului informatic, chiar dacă instituţia nu este în subordinea Ministerului, subliniind că 

birocraţia nu este o scuză pentru indolenţa care a creat întreaga situaţie. 

 

„Aş dori în numele celor de la Casă, deşi nu este în subordinea Ministerului Sănătăţii, să îmi cer 

scuze utilizatorilor şi pacienţilor care au avut de suferit în urma nefuncţionării sistemului la 

capacitatea pentru care a fost creat, pentru că şi aici este o discuţie. Sunt mai multe aspecte care 

este nevoie să fie rezolvate pe termen mediu şi lung, unul dintre aceste aspecte se referă la 

securitatea cibernetică, un alt aspect se referă la contractarea de urgenţă a unor servicii privind 

auditarea în integralitatea a sistemului, pentru aceste aspecte s-a depus o cerere de finanţare”, a 

declarat Pintea. 

Ministrul Sănătăţii a mai spus că angajaţii care au avut competenţe în rezolvarea problemelor să 

înţeleagă că situaţia este una urgentă. 

„Am avut o discuţie interesantă astăzi (luni, n.r), am înţeles foarte multe lucruri, dar mai presus 

de toate, am înţeles că uneori indolenţa duce la ceea ce s-a întâmplat până acum şi mai spun încă 

o dată: faptul că dorim să ne acoperim de documente nu e o scuză. Birocratizăm excesiv uneori 

fără să fie nevoie temându-ne că se va întâmpla ceva. Da s-a întâmplat”, mai spune ministrul. 

Reprezentanţii CNAS şi cei care se ocupă de mentenanţa sistemului de informatic al cardurilor 

de sănătate au participat, luni, la o întâlnire convocată de Ministerul Sănătăţii, pentru a discuta 

erorile din ultimele zile. 
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Pe 10 iulie 2019, Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) anunţa oficial că platforma 

informatică a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, 

medicamentele şi dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

Pintea: Când ai sisteme care nu au mentenanţă din mai 2016, cu siguranţă apar sincope 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a precizat, luni, că mentenanţa pentru baza de date a 

sistemului informatic de sănătate a expirat în luna ianuarie 2019 şi că alte două componente, 

respectiv infrastructura de comunicaţii şi dosarul de sănătate nu sunt actualizate din 2016. 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a precizat, luni, în cadrul unei conferinţe de presă organizate la 

minister, că mentenanţa pentru baza de date a sistemului informatic de sănătate a expirat în luna 

ianuarie 2019 şi că alte două componente nu sunt mentenate din anul 2016. “Raportul de control 

nu vizează doar perioada 1 Ianuarie 2019, să fim înţeleşi. Nici vorbă. Noi am început să 

verificăm din perioada mult anterioară. Am luat din 2011 (…) Am o componentă ( în sistem, n.r) 

care nu e mentenată din 2016. Atunci despre ce vorbim? Este vorba despre infrastructura de 

comunicaţii şi dosarul de sănătate (DES ) din mai 2016”, spune ministrul. 

În ceea ce priveşte dosarul de sănătate (DES), ministrul a precizat că a fost o problemă cu 

neconstituţionalitatea, „noi am făcut o modificare legislativă, deci hai să spunem că nu ne-a 

afectat atât de mult funcţionarea sistemului mentenanţa DES-ului”. 

Ministrul Sănătăţii a precizat faptul că PIAS-ul, platforma informatică este alcătuită din nouă 

sisteme şi că dacă aceste nouă sisteme nu au mentenanţă în acelaşi timp, „cu siguranţă apare o 

sincopă undeva, ori când ai sisteme care nu au mentenanţă din mai 2016, din 2016 de la final, 

infrastructura de comunicaţii, cu siguranţă apar sincope”, a precizat Pintea. 

Sursa citată a declarat şi faptul că desi au fost proceduri in licitaţie, unele au fost anulate, unele 

au fost contestate, însă în opinia sa, oficialii CNAS „puteau să găsească soluţii sau dacă nu 

găseau solutii, să ceară ajutor chiar Minsiterului Sănătăţii”. 

Întrebată când se vor soluţiona problemele sistemului informatic de sănătate, ministrul a precizat 

că reprezentanţii CNAS „au spus săptămâna trecută că problemele se vor rezolva luni. Mi-e greu 

să cred, dar discutand şi cu firma de IT, concluzia este că în momentul în care se munteneasă 

sistemul, acesta mai poate funcţiona, chiar dacă storage-ul e aproape plin, mai poate încă să 

funcţioneze”. 

Ea a concluzionat spunând că între timp se pot face alte proceduri, precum „achiziţionarea de 

capacitate de hardware suplimentară”. 
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Pintea despre reprezentanţii Casei: Perioada de tăcere a fost prea lungă şi lumea şi-a pus 

întrebări 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a spus că s-ar fi aşteptat ca reprezentanţii CNAS şi purtătorii 

de cuvânt să iasă în spaţiul public şi să spună care este problema sistemului informatic de 

sănătate, motivând că „perioada asta de tăcere a fost prea lungă şi lumea şi-a pus întrebări”. 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea a precizat, luni, în cadrul unei conferinţe de presă organizate la 

Minister, că s-ar fi aşteptat ca reprezentanţii Casei şi purtătorii de cuvânt să iasă în spaţiul public 

şi să spună care este problema sistemului informatic de sănătătate, întrucât are convingerea că 

utilizatorii şi pacienţii ar fi înţeles.„ Avem o problemă birocratică, vă rog să ne înţelegeţi. Dar 

cred că perioada asta de tăcere a fost prea lungă şi lumea şi-a pus o mulţime de întrebări. De fapt 

realitatea este cea pe care v-am repetat-o eu acum”, spune ministrul Sănătăţii. 

Ea a precizat că va face nişte rapoarte prin care să informeze premierul României cu privire la 

situaţia exactă şi că până la urmă se vor lua nişte decizii. „Nu ştiu dacă neapărat tăierea de capete 

are efecte în acest moment. În acest moment trebuie să rezvolvăm problema”, informează Pintea. 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea a precizat în contextul raportului întocmit în urma controlului 

de la CNAS, care va fi finalizat în următoarele 7 zile, că nu poate preciza care sunt faptele penale 

identificate şi că un raport „pe scurt” va fi prezentat la momentul depunerii plângerii la DNA. 

„Pentru noi a fost o surpriză neplăcută”, spune ministrul. 

Întrebată dacă e vorba de o vină a funcţionarilor sau a directorilor, ministrul Sănătătăţii a răspuns 

scurt: „şi, şi”. „Noi nu am făcut acest control pentru a găsi un vinovat anume, în momentul în 

care am declanşat acest control, vă spun foarte sincer, nu m-am gândit la asta. Pur şi simplu ne-

am gândit să găsim cauzele pentru care sistemul nu funcţionează”, a precizat Pintea. 

Potrivit aceleiaşi surse, „ceea ce corpul de control împreună cu specialişti din Casa Naţională au 

constat sunt lucruri care nu ar fi trebuit să se întâmple şi cred că acest raport va demonstra o dată 

pentru totdeauna că uneori incompetenţa duce la lucruri pe care nu ni le dorim”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Birchall, despre selecţia unui şef la DNA: Am început discuţiile ca să puteam avea o bază 

de selecţie foarte mare 

Ministrul Justiţiei Ana Birchall a declarat, marţi, că procedura de selecţie a unui şef pentru DNA 

va fi declanşată după ce va purta discuţii cu toţi factorii importanţi din sistemul judiciar, pentru a 

„avea o bază de selecţie foarte mare”. 
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„După cum cunoaşteţi, am început discuţiile în sistem, inclusiv cu Secţia de procurori. (...) Vreau 

să asigur o bază cât mai mare, de aceea am început discuţiile, le voi continua, să putem avea o 

bază de selecţie foarte mare. (...) Criteriile o să le anunţăm, dar de aceea am discuţii, pentru a 

asigura o bază cât mai largă. Doi: încredere că rezultatul va fi unul care să conducă la 

profesionalism şi responsabilitate”, a declarat ministrul Ana Birchall. 

Declaraţiile vin în contextul în care marţi, Secţia pentru procurori a CSM discută prelungirea 

delegării lui Călin Nistor în funcţia de şef interimar al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA). 

Călin Nistor a ocupat funcţia de adjunct al DNA din luna mai 2013. 

De altfel, procurorii CSM au decis, la şedinţa din februarie 2019, delegarea lui Călin Nistor în 

funcţia de procuror-şef în cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, iar de la acel moment Secţia a 

mai prelungit o dată mandatul lui. Acesta a mai fost delegat în funcţia de şef al DNA în 2013, 

vreme de două luni. 

Călin Nistor este cel care asigură conducerea interimară a DNA în condiţiile în care, după 

plecarea Ancăi Jurma de la şefia instituţiei, fostul procurorul general Augustin Lazăr nu a mai 

făcut o propunere de interimar. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 CSM: Mandatul lui Călin Nistor la DNA, prelungit cu încă şase luni 

 

Secţia pentru procurori a CSM a prelungit, marţi, cu încă şase luni, mandatul procurorului-şef 

interimar al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Călin Nistor. 

 

Decizia a fost anunţată de ministrul Justiţiei, Ana Birchall, la finalul şedinţei. 

 

Funcţia de procuror-şef al DNA a devenit vacantă după ce Laura Codruţa Kovesi a fost revocată 

printr-un decret emis pe 9 iulie 2018 de preşedintele Klaus Iohannis, care a pus în aplicare o 

decizie a Curţii Constituţionale. 

 

Ulterior, Tudorel Toader, ministrul Justiţiei de la acea vreme, a propus numirea Adinei Florea ca 

procuror-şef al DNA. Preşedintele Iohannis a respins însă această propunere. 

 

Conducerea interimară a DNA a fost asigurată de Anca Jurma, iar din februarie 2019 de Călin 

Nistor.  

(Sursa: Agerpres) 
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 UDMR semnează marţi Pactul iniţiat de Iohannis privind consolidarea parcursului 

european al României 

UDMR şi grupul parlamentar al minorităţilor naţionale vor semna, marţi, la Palatul Cotroceni, 

Acordul Politic Naţional pentru consolidarea parcursului european al României, iniţiat de 

preşedintele Klaus Iohannis. Anunţul a fost făcut de Administraţia Prezidenţială. 

Potrivit agendei preşedintelui Klaus Iohannis, ceremonia va avea loc la Sala Unirii din Palatul 

Cotroceni, la ora 16.00. Decizia UDMR vine la mai bine de o lună de când Klaus Iohannis a 

venit cu propunerea unui pact între partide. 

Pe 13 iunie, preşedintele Klaus Iohannis, preşedintele PNL Ludovic Orban, al USR, Dan Barna, 

PRO România, Victor Ponta şi liderul PMP, Eugen Tomac, au semnat, la Palatul Cotroceni, 

Acordul Politic Naţional pentru consolidarea parcursului european al României. 

„Noi, semnatarii acestui acord politic naţional, ne angajăm ca toate acţiunile noastre să fie 

îndreptate în direcţia respectării pe deplin a principiilor, valorilor europene, a drepturilor şi 

libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor, a democraţiei şi a statului de drept, a interesului public 

al cetăţenilor, care sunt singura sursă legitimă a puterii democratice. Numai astfel vom putea 

asigura prosperitatea, siguranţa şi bunăstarea cetăţenilor noştri. Apărarea acestor drepturi şi 

valori va fi o prioritate absolută pentru noi. 

De asemenea, ne angajăm să transpunem în legislaţie, în cel mai scurt timp, măsurile necesare 

asigurării atât în ţară, cât şi în străinătate, a exercitării depline şi efective a dreptului de vot de 

către cetăţenii români. 

Noi, semnatarii acestui acord politic naţional, ne angajăm ca în toate luările publice de poziţie şi 

în acţiunile întreprinse să sprijinim aprofundarea integrării în Uniunea Europeană şi consolidarea 

proiectului european, precum şi întărirea relaţiei transatlantice, neexistând nicio incompatibilitate 

între continuarea integrării europene şi aprofundarea Parteneriatului Strategic cu SUA, şi să nu 

ne exprimăm contrar acestor linii de acţiune, principii şi valori esenţiale pentru România şi 

cetăţenii săi”, se arată în textul Acordului privind consolidarea parcursului european al 

României. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Robert Negoiță, scrisoare deschisă către Viorica Dăncilă: atac EXPLOZIV la Eugen 

Teodorovici 

Primarul Sectorului 3 și preşedinte al Asociaţiei Municipiilor din România, Robert Negoiță, îi 

cere premierului Vioricăi Dăncilă să-l forțeze pe ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici, să-și 

păstreze și la negocierile din ședințe aceleași promisiuni făcute în spațiul public. 

”Scrisoare deschisă în atenția prim-ministrului României, Viorica Dăncilă 

Am luat act de invitația făcută de către domnul ministru de finanțe, Orlando Teodorovici, în care 

suntem chemați mâine, alături de toate celelalte organizații asociative locale, pentru o nouă rundă 

de discuții legată de rectificarea bugetară. 

Ținând cont de declarațiile publice ale domnului ministru făcute până acum, dar mai ales de 

faptul că, în ultima perioadă, au fost numeroase tentative ale domniei sale de a schimba din mers 

obligațiile pe care a promis că le respectă, în numele comunității Sectorului 3, vă adresăm public 

următoarea solicitare: 

- asigurați-vă că, înaintea întâlnirii de mâine, domnul ministru de finanțe are capacitatea de a 

înțelege și respecta valoarea unei promisiuni făcute în numele statului, de la cel mai înalt nivel, 

pe care îl reprezintă. Dar și că stopează inițierea oricăror feluri de tertipuri menite să dezbine și 

să mai spolieze câte ceva din bugetele cuvenite autorităților locale. Considerăm că aveți această 

obligație cu atât mai mult cu cât, chiar Dvs, de la înălțimea funcției pe care o ocupați, ați promis 

că veți respecta discuțiile avute cu noi inițial. 

Noi, primarii de municipii din România, considerăm că, în momentul în care statul român, prin 

cei mai înalți demnitari ai lui, nu are bunăvoința de a-și respecta cuvântul dat public, atunci 

lucrurile în România au intrat într-o zodie neagră, iar posibilele repercusiuni ale acestei stări de 

fapt pot fi fatale pentru administrația locală. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Explicația halucinantă a Ministerului Energiei: De ce importă România masiv gaze 

naturale 

Importurile de gaze din această perioadă avantajează România, întrucât sunt mult mai ieftine 

decât în vârf de iarnă, susţine Ministerul Energiei într-o postare pe pagina de Facebook a 

instituţiei, potrivit Agerpres. 

https://www.stiripesurse.ro/https/:agerpres.ro
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Aceasta după ce, luni, Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie (ANRE) a publicat 

cantităţile de gaze importate în luna mai 2019, respectiv 1.185.490 MWh, acestea fiind de 353 de 

ori mai mari decât în luna mai 2018 (3.353 MWh). 

"Insistăm asupra faptului că importurile de gaze din această perioadă avantajează România, în 

condiţiile în care preţurile de import din această perioadă sunt cu mult mai scăzute decât în vârf 

de iarnă", au scris, luni seara, reprezentanţii ministerului. 

Ministrul de resort, Anton Anton, afirmat, la finele lunii mai, că majorarea importurilor de gaze 

nu reprezintă o problemă. "Dacă preţul gazelor de producţie internă este mai mare decât gazele 

de import, industria se va orienta către gazele de import. Nu văd care e problema", a afirmat 

Anton, într-o conferinţă. 

ANRE a publicat şi preţul gazelor de import din luna mai 2019, care a fost de 89 de lei pe MWh, 

cu 12% mai mic decât cel al gazelor româneşti (101 lei pe MWh, potrivit cotaţiilor de la Bursa 

Română de Mărfuri). 

Totodată, Ministerul Energiei precizează, pe Facebook, că este preocupat de asigurarea stocurilor 

de gaze naturale necesare pentru sezonul rece. 

"Astfel, în această perioadă, atenţia noastră a fost îndreptată spre umplerea depozitelor subterane 

cu gaze naturale la preţuri cât mai bune. Astfel, la jumătatea lunii iulie 2019, România avea 

stocată în depozitele subterane o cantitate de 1,535 miliarde metri cubi de gaze, faţă de 1,237 

miliarde metri cubi la aceeaşi dată din anul 2018", spun oficialii instituţiei. 

Aceştia au adăugat că stocul minim obligatoriu pentru iarna următoare a fost majorat, faţă de 

2018, cu 10%, până la 2,18 miliarde de metri cubi de gaze. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Răzvan Cuc: În acest an vor fi daţi în folosinţă în jur de 100 de kilometri de autostradă/ 

Primii 45 vor fi inauguraţi în următoarele două săptămâni 

În acest an vor fi daţi în trafic circa 100 de kilometri de autostradă, dintre care primii 45 în 

următoarele două săptămâni, a declarat luni ministrul Transporturilor Răzvan Cuc, la TVR 1. 

Ministrul spune că cei 180 de kilometri anunţaţi într-o primă fază erau estimarea fostului director 

de la CNAIR Narcis Neaga, iar alte estimări care au circulat în spaţiul public, care anticipau 62 

sau 98 de kilometri au fost făcute „din birou”, de funţionari care nu au fost pe şantiere. 
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În privinţa proiectului Comarnic - Braşov, ministrul a estimat că ar putea fi realizat în cel mult 

doi ani după ce Guvernul va găsi soluţia optimă pentru încredinţarea lucrărilor. Cuc a pus accent 

pe implicarea constructorilor români, printre care şi firma omului de afaceri Dorinel Umbrărescu, 

socotind că aceştia lucrează corect şi la timp. „Avem documentaţia, avem acordul de mediu, 

poate intra într-o fază de proiectare şi putem începe lucrările”, a spus ministrul. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat în week-end că Autostrada Comarnic-Braşov nu se va 

construi în parteneriat public-privat, ci va fi declarată în prima şedinţă CSAT de importanţă 

naţională şi va fi construită din fonduri guvernamentale. La finele anului trecut, Viorica Dăncilă 

spunea că termenul realist pentru finalizarea autostrăzii Comarnic- Braşov este anul 2024, dar 

spera ca şantierul să fie gata mai devreme, în condiţiile în care la începutul lui 2019 urma să fie 

desemnat constructorul câştigător. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Fără interes pentru tronsonul de autostradă Târgu Neamț – Iași, Guvernul amână 

accesarea de fonduri europene 

Nu există investitori interesați de Autostrada Unirii, pe care Guvernul vrea să o construiască 

parțial prin parteneriat public-privat. Data limită de depunere a ofertelor pentru tronsonul Târgu 

Neamț – Iași a fost prelungită până pe 5 august. Între timp, asociațiile care au reușit să oblige 

prin lege Executivul să realizeze autostrada cer renunțarea la ideea unui PPP. 

Banii europeni sunt cea mai sigură, dar și cea mai ieftină variantă, spun asociațiile de transport 

din Iași, care fac demersuri pentru acest obiectiv de mai bine de doi ani. 

Asta în timp ce Guvernul încă așteaptă un investitor care să construiască o autostradă, dispus să 

facă un parteneriat cu statul. 

Mâine, asociațiile civice din Iași vor redacta un nou document pe care îl vor trimite Guvernului. 

Acestea spun că tergiversarea scade pe zi ce trece șansele accesării de fonduri europene și e 

important ca Guvernul să accepte ca acest proiect trebuie realizat integral cu finanțare de la 

Uniunea Europeană. 

Din tot segmentul, Târgu-Mureș - Iași - Ungheni, tronsonul dintre Târgu Neamț și Iasi este încă 

într-o situație de incertitudine. Aceasta este și porțiunea pe care Executivul vrea să o realizeze 

prin parteneriat public-privat și nu cu fonduri europene, spre deosebire de bucata de autostradă 

dinspre vest. 
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O problemă este și cu extremitatea estică a autostrăzii, la podul de la Ungheni, pentru care încă 

nu există avize de la mediu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Mediului face anunțul așteptat de toți românii: Ce se întâmplă cu programele 

Rable și Rabla Plus 

Bugetul pe 2019 al programului Rabla pentru autovehicule, în valoare de 320 de milioane de lei, 

reprezentând circa 35.000 de prime de casare, a fost epuizat la începutul lunii iunie, existând în 

prezent discuţii în guvern în vederea suplimentării programului la următoarea rectificare 

bugetară, a declarat luni, cu prilejul prezentării, la Braşov, a bilanţului pe şase luni al activităţii 

Ministerului Mediului, ministrul Graţiela Gavrilescu, potrivit Agerpres. 

Potrivit acesteia, şi programul Rabla plus, destinat vehiculelor ecologice, a înregistrat o premieră, 

bugetul de 15 milioane de lei fiind consumat pentru prima dată de la lansarea programului. 

"Datorită acestui program avem acum 333 de maşini hybrid plug-in sau 100% electrice noi care 

circulă pe şoselele României, fără să polueze. Am suplimentat bugetul chiar de săptămâna 

trecută, cu încă 15 milioane de lei şi sperăm ca şi această sumă să fie cheltuită de români", a 

precizat Gavrilescu. 

Ea a menţionat că a fost lansat programul de finanţare a staţiilor de încărcare pentru reşedinţele 

de judeţ, cu un buget de 90 de milioane de lei şi a subliniat că "va sta pe capul primarilor" cu 

adrese să realizeze aceste obiective, în caz contrar urmând "să-i dea de exemplu" negativ. 

Totodată, Gavrilescu a menţionat că au fost finalizate şi procedurile de finanţare a staţiilor de 

încărcare care urmează să fie montate pe drumurile naţionale, europene şi pe autostrăzi, 

programul aşteptând acordul Comisiei Europene pe schema de ajutor de stat, după care poate 

demara. 

Nu în ultimul rând, ministrul Mediului a remarcat că succesul programului Rabla pentru 

electrocasnice, lansat la sfârşitul anului trecut şi reluat anul acesta, a fost "uriaş", eco-voucherele 

disponibile fiind consumate în câteva ore, în fiecare dintre cele trei sesiuni de finanţare. 

În domeniul deşeurilor, anul acesta a fost extinsă aplicarea ecotaxei la toate tipurile de pungi de 

plastic, indiferent de formă sau grosime, iar în prezent se lucrează la "găsirea celor mai eficiente 

metode şi soluţii pentru a pune capăt invaziei de PET-uri de pe luciurile de apă, începând cu 

Delta Dunării". 

https://www.stiripesurse.ro/https/:agerpres.ro
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"În acelaşi timp, preocuparea noastră este - şi v-am spus şi anul trecut, când am adoptat 

Ordonanţa 74 - să fim pe cât posibil pregătiţi, făcând dezbateri regionale privind colectarea 

selectivă. Şi am spus că ordine în sistem trebuie făcută şi dacă mai creăm şi dăm posibilitate să 

se mai creeze depozite de deşeuri aşa, oricum, şi necontrolate şi neţinând seama că tot ce 

producem noi poate să devină o sursă pentru o altă afacere, este ca şi cum suntem degeaba şi la 

Ministerul Mediului, dar şi ca societate civilă suntem nepăsători la tot ceea ce se întâmplă. 

Dovadă este că finanţările pentru depozitele neconforme au continuat şi urmează ca, în perioada 

următoare, fiind gata toată procedura pentru ajutor de stat pentru instalaţiile de reciclare, să poată 

să fie lansată în perioada următoare", a afirmat ministrul, într-o conferinţă de presă. 

De asemenea, Gavrilescu a amintit că, în timpul deţinerii Preşedinţiei rotative a Consiliului UE, 

au fost încheiate două dosare importante: cel privind stabilirea standardelor pentru reducerea 

emisiilor de CO2 ale vehiculelor grele noi, iar cel de-al doilea, privind alinierea legislaţiei UE la 

cea internaţională privind cei mai periculoşi poluanţi din lume. 

Totodată, ministrul Mediului a susţinut că "ANM este, astăzi, una dintre cele mai performante 

instituţii de profil ale Europei" şi a amintit că România a obţinut, în acest an, în premieră, poziţia 

de consilier al preşedintelui Asociaţiei Regionale VI (Europa) în Consiliului Executiv al OMM, 

fiind înfiinţat, de asemenea, în cadrul Congresului de la Geneva, Centrul Regional de 

Agrometeorologie pentru Asociaţia Regională VI (Europa). 

În ceea ce priveşte Garda de Mediu, comisarii acestei instituţii au efectuat, în primele şase luni 

ale anului, aproximativ 20.000 de inspecţii în domeniul biodiversităţii, biosecurităţii şi ariilor 

naturale protejate, planul de acţiune propus fiind îndeplinit în proporţie de 55%, controale în 

urma cărora au fost date 737 de avertismente, 1.487 de amenzi contravenţionale în valoare de 

24,3 milioane de lei, au fost impuse 65 de dispoziţii de sistare a activităţii şi au fost formulate 16 

sesizări penale. 

În context, Gavrilescu a avertizat, în conferinţa de presă, că, în următoarea perioadă, această 

instituţie trebuie să fie "mult mai restrictivă" şi a anunţat că aceasta va trece printr-un proces "de 

restructurare, reorganizare", pentru că "trebuie să fie un for de control, să se uite foarte bine la ce 

a pus pe hârtie Agenţia pentru Protecţia Mediului". 

(Sursa: Agerpres) 
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 Modificări în regulamentul ASF: din iunie, deschiderea de conturi la distanţă poate fi 

făcută prin sisteme informatice, fără semnătură pe suport de hârtie 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a aprobat în şedinţa din 5 iunie Regulamentul 

nr.5/2019 care stabileşte reguli şi proceduri cu privire la serviciile şi activităţile de investiţii, 

precum şi la serviciile auxiliare, publicat în Monitorul Oficial al României nr.496 pe 19 iunie 

2019, se arată pe site-ul Autorităţii. 

„Regulamentul cuprinde, în principal, prevederi privind procedura de acordare şi de retragere a 

autorizaţiei societăţilor de servicii de investiţii financiare (S.S.I.F.), cerinţe organizatorice şi 

reguli de conduită aplicabile S.S.I.F, aplicarea prevederilor (…) privind fiducia şi alte activităţi, 

tranzacţiile în marjă, acordarea de credite şi împrumutul de instrumente financiare şi prestarea 

serviciilor de investiţii de către persoanele prevăzute la art. 7 alin. (1) din Legea nr. 126/2018, 

respectiv persoanele exonerate opţional conform MiFID II“, se arată pe site-ul ASF. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Studenţii din Iaşi cer demisia ministrului Finanţelor, după ce acesta a vorbit despre 

obligarea studenţilor români să se angajeze în ţară după terminarea studiilor: O legare de 

glie 

Studenţii din Iaşi îi cer demisia ministrului Eugen Teodorovici, după ce acesta a vorbit despre 

obligarea studenţilor români să se angajeze în ţară după terminarea studiilor. Liga ieşeană invocă 

articole din Constituţia României şi din Convenţia Europeană a Drepturilor Omului. 

O ligă studenţească din Iaşi cere demisia ministrului Finanţelor, Eugen Teodorovici, după ce 

acesta a declarat că ar trebui întrebaţi studenţii dacă nu ar fi corect ca după terminarea studiilor 

să rămână să lucreze un număr de ani în România. Liga Studenţească numeşte această propunere 

o „legare de glie”. 

„Liga Studenţilor (LS) Iaşi îi cere demisia ministrului Finanţelor, Eugen Orlando Teodorovici, şi 

se opune propunerii intervenţioniste a acestuia de <a lega de glie> studenţii, în sensul obligării 

acestora la a se angaja şi a lucra în România câţiva ani după terminarea studiilor. Solicitarea 

demisiei vine inclusiv în contextul în care Teodorovici persistă în a limita beneficiile studenţilor 

la transportul pe calea ferată şi a continua o politică fiscală dezastruoasă şi împovărătoare pentru 

români”, se arată într-un comunicat de presă transmis, luni, de Liga Studenţilor. 

Reprezentanţii ligii studenţeşti susţin că o astfel de propunere ar fi ilegală şi invocă articole din 

Constituţia României şi din Convenţia Europeană a Drepturilor Omului. 
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„Nicăieri în Europa nu există o astfel de <legare de glie>, întrucât ar fi nu numai nefirească, dar 

şi ilegală. Libertatea de mişcare (dreptul la liberă circulaţie) este garantată de art. 25 din 

Constituţia României şi de art. 2 din protocolul 4 al Convenţiei Europene a Drepturilor Omului 

(CEDO). Munca este un drept, iar nu o obligaţie în sens legal (ci doar moral). Nimeni nu ar putea 

fi constrâns prin lege să muncească, decât în caz de forţă majoră (război, catastrofe etc.), pentru 

îndeplinirea unor obligaţii civice, a serviciului militar sau în baza unei hotărâri judecătoreşti de 

condamnare”, se mai arată în comunicat. 

Studenţii explică faptul că printre factorii care îi determină pe cei care termină o facultate în ţară 

să plece în străinătate se numără calitatea scăzută a învăţământului superior, fiscalitatea excesivă, 

birocraţia şi corupţia. 

Potrivit acestora, puţin peste jumătate dintre absolvenţii care rămân în ţară muncesc în domeniul 

în care au studiat. 

Liga Studenţilor din Iaşi anunţă că vrea să participe la discuţiile cu ministrul Finanţelor. 

„Domnul Teodorovici ori este prost consiliat, ori este deconectat cu totul de la realitate din 

moment ce îşi permite să lanseze în spaţiul public propuneri nefondate şi neargumentate, ba chiar 

total aberante. Tocmai idei şi politici precum cele propuse de domnia sa alungă tinerii români din 

ţară. Îi solicităm să fim invitaţi la consultările privind limitarea beneficiilor pentru studenţi la 

transportul pe calea ferată şi la toate propunerile Executivului care îi privesc pe studenţi. 

Fenomenul de brain-drain poate fi stopat numai prin transformarea din temelie a arhitecturii 

birocratice a statului român, prin reducerea intervenţionismului şi tinderea spre un stat minimal, 

prin clasificarea reală a universităţilor şi eliminarea statutului lor actual de instituţii asistate 

social care înregimentează la cursuri cifre, nu oameni, precum şi prin asumarea de către studenţi 

a misiunii de a reaşeza sistemul de învăţământ în special, şi ţara, în general, în rosturile lor 

fireşti”, au mai scris studenţii în comunicat. 

Eugen Teodorovici a anunţat, duminică, faptul că va avea discuţii transparente cu studenţii în 

privinţa facilităţilor acordate şi că aceştia ar trebui întrebaţi dacă nu ar fi corect ca după 

terminarea facultăţii să lucreze câţiva ani în România. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Angajaţii care intră în contact cu copii, obligaţi să prezinte adeverinţă de non-violator 

Angajatorii publici sau privaţi a căror activitate presupune contactul cu copii sau persoane 

vulenrabile trebuie să solicite angajaţilor adeverinţă de integritate, potrivit prevederilor din Legea 

Registrului autorilor de infracţiuni de hărţuire sexuală care au intrat recent în vigoare. 
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De la 20 iulie au intrat în vigoare prevederile legislative care obligă angajatorii privaţi sau 

publici, ce intră în contact cu copii sau persoane vulnerabile, să solicite un certificat prin care 

angajaţii fac dovada că nu sunt înscrişi în registrul persoanelor care au comis infracţiuni sexuale. 

Pe 20 iunie, preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul de promulgare a Legii privind 

Registrul naţional automatizat cu privire la persoanele care au comis infracţiuni sexuale, de 

exploatare a unor persoane sau asupra minorilor, precum şi pentru completarea Legii nr. 76/2008 

privind organizarea şi funcţionarea Sistemului National de Date Genetice Judiciare (SNDGJ). 

Până la operaţionalizarea Registrului, Poliţia poate elibera, la cererea persoanelor fizice 

interesate sau a instituţiilor, adeverinţe din care să rezulte dacă persoana verificată a săvârşit 

infracţiuni de natură sexuală. 

"Instituţiile din sistemul de învăţământ, sănătate sau protecţie socială, precum şi orice entitate 

publică sau privată a cărei activitate presupune contactul direct cu copii, persoane în vârstă, 

persoane cu dizabilităţi sau alte categorii de persoane vulnerabile, ori care presupun 

examinarea fizică sau evaluarea psihologică a unei persoane au obligaţia de a solicita 

persoanelor cu care încheie raporturi de muncă, contracte de voluntariat sau alte asemenea 

raporturi, prezentarea certificatului de integritate", arată prevederea care a intrat în vigoare la 30 

de zile de la promulgare. 

Reglementarea adoptată, pe 14 mai, de Parlament, are scopul de a preveni şi combate 

infracţiunile sexuale asupra unor persoane precum şi asupra minorilor "ca un mijloc de 

cunoaştere şi identificare operativă a persoanelor care au comis respectivele contravenţii şi 

infracţiuni", arată obiectul legii. Actul normativ completează şi Legea 76/2008 privind 

organizarea şi funcţionarea Sistemului Naţional de Date Genetice Judiciare. 

Legea a fost iniţiată de deputata independentă Oana Bîzgan şi a beneficiat de susţinerea a 110 

deputaţi şi senatori. 

"Registrul este un mijloc de cunoaştere, supraveghere şi identificare operativă a persoanelor 

care au comis fapte precum viol şi agresiune sexuală, act sexual cu un minor şi corupere sexuală 

a minorilor, trafic de persoane şi trafic de minori, proxenetism şi folosire a prostituţiei infantile, 

pornografie infantilă, incest, ş.a.m.d., având scopul de a preveni recidiva, nu de a pedepsi 

suplimentar infractorul", arată un comunicat emis de deputatul Oana Bîzgan. 

Inspectoratul General al Poliţiei Române are sarcina de a face Registrul funcţional până la 1 

ianuarie 2020, timp în care lipsa certificatului de integritate comportamentală va fi suplinită prin 

adeverinţe din care să rezulte dacă persoana verificată este culpabilă de vreuna dintre 

infracţiunile prevăzute. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Mediului anunţă cotă de intervenţie pentru 140 de urşi/ Ce riscă turiştii care 

hrănesc urşii 

Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a anunţat, luni, la Braşov, că a trimis către Monitorul 

Oficial, spre publicare, un ordin prin care se aprobă o cotă de intervenţie pentru 140 de urşi, 

afirmând că turiştii care hrănesc urşii pe marginea drumului vor putea fi amendaţi. 

Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a declarat că este „dezamăgită” şi priveşte „stupefiată” 

când vede la televizor imagini cu oameni care hrănesc urşii pe maginea drumului. 

„Trebuie să protejăm specia, trebuie să avem grijă şi de noi, de toţi cetăţenii. (...) Vă spun sincer 

că rămân dezamăgită şi, de multe ori, stupefiată atunci când mă uit la televizor şi văd (...) că 

alimentăm această tendinţă de a apropia ursul cât de mult de noi şi a ne face rău, în loc să îl 

lăsăm în pace, şi aruncăm deşeurile produse de noi, dându-i, în felul acesta, posibilitatea ursului 

să coboare de la munte la şes şi de multe ori să intre în anumite oraşe care sunt chiar la şes şi 

unde nici nu gândeau cetăţenii că vor întâlni ursul pe o cale publică sau în propria gospodărie. 

(...) Astăzi (luni - n.r.) deja am trimis către Monitorul Oficial publicarea celui de al doilea Ordin 

de intervenţie pe carnivora mare urs pentru un număr de 140 de exemplare", a declarat Graţiela 

Gavrilescu, aflată în vizită la Rezervaţia de urşi de la Zărneşti. 

Graţiela Gavrilescu a precizat că cei care vor hrăni urşii vor putea fi amendaţi. 

„Oamenii care se vor mai comporta aşa vor primi amendă, nu avem ce să mai facem, o să trecem 

şi la amenzi personale atâta timp cât încalci legea şi nu o să mai poţi să dai vina nici pe fond, nici 

pe custode, nici pe Guvern, pe nimeni. Dai vina pe tine că ai făcut o greşeală", a spus ministrul. 

 

Un proiect pentru amenajarea celui de-al doilea aşezământ de urşi a fost depus pentru a fi 

finanţat, a mai anunţat Graţiela Gavrilescu. 

„Am reuşit să depunem proiectul de care spuneam de anul trecut, în urma planului de acţiune pe 

carnivora mare, pe care l-am adoptat anul trecut, am reuşit împreună cu parteneri să fim pregătiţi 

în momentul în care se va deschide sesiunea de finanţare pe POR, de 10 milioane de euro. Este 

un proiect care să facă ordine în acest sistem, începând de la inventarierea urşilor, construirea 

unui al doilea aşezământ (...) unde să avem grijă de urşi şi cei care sunt îndreptăţiţi să îi 

alimenteze fondurile de vânătoare să facă lucrul acesta şi, nu în ultimul rând, trebuie să facem şi 

ciparea lor. Trebuie să încercăm să rezolvăm şi cu despăgubirile pe care le dăm cetăţenilor cărora 

ursul le-a provocat pagube”, a mai spus ministrul Mediului. 

Graţiela Gavrilescu s-a aflat, luni, într-o vizită de lucru în Braşov. 

(Sursa: Mediafax) 
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 UE este pregatita sa reduca la zero taxele pentru masinile importate din SUA 

Uniunea Europeana este pregatita sa elimine taxele sale vamale pentru automobilele importate 

din SUA, intr-o incercare de a rezolva actuala disputa comerciala cu Washingtonul, a declarat 

ministrul german al Economiei, Peter Altmaier, transmite DPA. 

 

"Prin aceasta masura vom inlatura acuzatiile ca taxele vamale americane la masini sunt mai 

scazute decat cele europene", a afirmat Altmaier intr-un interviu acordat publicatiei Welt am 

Sonntag. 

 

In luna februarie a acestui an, ministrul american al Comertului a remis Casei Albe un raport cu 

privire la industria auto, in care sustinea ca introducerea unor taxe vamale suplimentare pentru 

automobilele importate ar putea fi justificata pe motiv ca aceste importuri constituie o 

amenintare pentru securitatea nationala americana. Argumentul a fost respins de Comisia 

Europeana si de Asociatia Constructorilor Europeni de Automobile (ACEA). 

 

In prezent sunt aplicate taxe vamale de 2,5% pentru automobilele din UE importate in SUA. Pe 

de alta parte, UE aplica taxe vamale de 10% la importurile de masini mai mici din SUA, in timp 

ce pentru camionete taxele sunt de 25%. 

 

In timpul unei recente vizite in SUA, unde s-a intalnit cu Robert Lighthizer, reprezentantul 

special pentru comert (USTR) al presedintelui american, Altmaier si-a exprimat optimismul ca 

pana la sfarsitul anului se va ajunge la un acord. 

 

Comisia Europeana a promis un raspuns "rapid si adecvat" daca Washingtonul isi va pune in 

practica amenintarile de a introduce taxele vamale suplimentare pentru automobilele europene 

importate in SUA. Camioanele Caterpillar Inc., copiatoarele Xerox Corp. si valizele Samsonite 

se numara printre produsele americane care ar putea fi vizate de masuri retaliatorii luate de 

Uniunea Europeana, in situatia in care presedintele SUA va decide sa impuna tarife vamale 

suplimentare impotriva automobilelor importate din blocul comunitar, a declarat un inalt oficial 

UE.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

http://www.agerpres.ro/

